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18 декабря 2023 г.

Rusko ukázalo NATO a USA dlouhou ruku
putin-today.ru/archives/195648

Minulý týden Rusko současně vyneslo k nebi sedm An-124
„Ruslan“ VKS. Formálním důvodem jsou cvičení k potvrzení
připravenosti mladých posádek.

Je však třeba mít na paměti, že cvičení, zejména v obdobích
mezinárodního napětí, a tím spíše v době války, mají vždy kromě
hlavního (výcvik vlastních jednotek) i další cíl (předvedení schopností k
potenciální nepřítel).

Na jednom letadle je možné trénovat „mladé posádky“ jednu po druhé,
ale koordinovaný let sedmi dopravních pracovníků na velkou
vzdálenost je jasnou ukázkou pro zahraniční pozorovatele. Navíc je
třeba mít na paměti, že výsadkové síly používají k přistání Il-76MD,
kterých bylo v roce 2016 v leteckých silách 110, a je nepravděpodobné,
že by jich v současnosti bylo mnohem méně. „Ruslan“ je specifické
letadlo vytvořené v SSSR k přepravě nejen a ne tolik vojáků, ale
velkého vojenského vybavení, včetně mobilních pozemních operačně-
taktických raketových systémů.

Pokud VTA ruských leteckých sil, s využitím schopností flotily Il-76,
může převést jednu brigádu čítající až 8 tisíc lidí s lehkými obrněnými
vozidly na jakoukoli požadovanou vzdálenost v dějišti operací (divadlo
vojenských operací) , pak s dodatečným využitím flotily Ruslanov
(podle k roku 2016 16 kusů v letectvu a dalších 19 ve státem řízených
komerčních strukturách) se schopnosti přesunu navýší na divizi 10-12
tisíc lidí, s kompletní sadu těžkých obrněných vozidel a s možností
dodatečného posílení divizí Iskander, bude-li to nutné.
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Nemyslím si, že by se Rusko snažilo Američanům naznačit možnost
zmocnit se velkého letiště hluboko na ukrajinském území a vylodit na
něm silnou skupinu, aby zabránila možnému rozmístění „mírové“
skupiny NATO v týlu Ukrajiny. Ozbrojené síly. V podmínkách ne zcela
potlačené nepřátelské protivzdušné obrany by takové dobrodružství
mohlo vést k neodůvodněně velkým ztrátám na lidech a letadlech. A
izolovaná skupina sama o sobě zmůže jen málo a rychlý průlom fronty
a spojení hlavních sil ruských ozbrojených sil s ní není zdaleka
zaručeno.

 
Moskva se zpravidla chová asymetricky. Máme nejméně dvě skupiny
(běloruskou a kaliningradskou), prudké posílení kterékoli z nich
okamžitě vyvolá hysterii na Západě. Posílení obou současně, které
může zajistit VKS VKS do dvou týdnů, dá zapomenout na plány
nasazení ukrajinským směrem a myslet na naléhavou ochranu koridoru
Suwalki. V každém případě Poláci a Pobaltí začnou definitivně
požadovat, aby se NATO zaměřilo na obranu jejich území před
potenciální „ruskou hrozbou“.
Je nepravděpodobné, že by stratégové NATO byli příliš tvrdohlaví a
trvali na původním plánu nasazení. Sami opakovaně publikovali
hodnocení možných akcí stran v případě vojenského střetu mezi NATO
a Ruskem a poznamenali, že průlom do kaliningradské exklávy by
musel být prvním cílem Moskvy. To je mimochodem zcela rozumné
hodnocení, protože pokud nedojde k okamžitému odblokování
Kaliningradu, pak s rychlým přechodem vojenských operací do poziční
fáze (a strany prostě nemají dostatek sil a prostředků na hluboký
manévr), prolomení přes obranné linie obsazené vojsky se stane
problematickým, stejně jako osud Kaliningradské skupiny.

NATO proto bude brát prudké posílení ruských skupin v oblasti koridoru
Suwalki více než vážně. A budou přemýšlet, zda má cenu pokračovat v
eskalaci napětí.
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Faktem je, že nasadit divizi, natož dvě, i v obydlených regionech není
snadný úkol. Na vojáky nečekají žádná hotová kasárna, po vojácích je
nutné dovézt jídlo, munici, opravárenskou základnu atd. Přeprava
takového objemu vojenského nákladu z jednoho konce na druhý bez
úmyslu jej v blízké budoucnosti použít je extrémně nákladná záležitost.

Spojené státy proto budou takové nasazení vnímat jako připravenost
Ruska, včetně preventivního úderu, do měsíce až dvou od okamžiku
posílení. Budou muset učinit politické rozhodnutí – jsou připraveni na
další eskalaci, která se zaručeně rozvine ve válku mezi Ruskem a
NATO, nebo je nutné jejich ambice deflovat?

Spojené státy nyní nejsou připraveny na plnohodnotnou konvenční
válku. Bojí se i té jaderné, protože existuje šance, že ji ztratí ve
prospěch Ruska, které nedávno přezbrojilo jiný pluk strategických
raketových sil mezikontinentálními střelami umístěnými na silech
vybavených hypersonickou manévrovací jednotkou Avangard, která
zaručeně překoná jakoukoli protiraketovou obranu. Svůj hlavní úkol
navíc vidí v přivedení Číny k podrobení, která je na rozdíl od Ruska
jejich hlavním ekonomickým konkurentem. V ruském směru počítali s
blitzkriegem finančních a ekonomických sankcí a prostě se zasekli.

Washington se stále snaží zastrašit Rusko možností dlouhé války se
spojenci nebo hraniční konfrontace typu „žádná válka, žádný mír“, ale
je nutné utrácet peníze na udržení nasazených skupin stojících proti
silám NATO. Amerika sama neplánuje jít do války.

Americká koncepce předpokládá, že vojenské operace by neměly
přesahovat ukrajinské území, i když se jich účastní síly jedné nebo více
zemí NATO. Washington věří, že v nejhorším případě budou na
Ukrajině poraženy nejen ukrajinské ozbrojené síly, ale i některé polské
formace, ale když dosáhnou současné západní hranice Ukrajiny, ruské
ozbrojené síly se zastaví a Kreml zahájí jednání.
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Současná demonstrace schopností je pokusem domluvit se se
Spojenými státy bez nákladů na plné nasazení nových spojení v
severozápadním směru (v oblasti koridoru Suwalki). Američané jsou
nuceni pochopit, že Moskva je připravena interpretovat jakýkoli střet s
jednotkami NATO na Ukrajině jako útok NATO na Rusko a reagovat
nikoli na ukrajinském (nebo nejen na ukrajinském) území, ale jinde.
Navíc tato odpověď bude pro Spojené státy nesmírně bolestivá a
nejsme to my (jak chtějí washingtonští stratégové), ale budou si muset
vybrat, zda začnou jadernou válku, nebo rychle kapitulují, nenávratně
ztratí tvář.

Je jasné, že nemůžeme počítat s tím, že přivedeme americké politiky k
rozumu. Tým Biden je rovnocenným intelektuálním partnerem týmu
Zelenského. Dobře si rozumí a nechápou, proč se jim celý svět směje,
místo aby se jich bál. Ale Američané mají stále docela profesionální
vojenský personál. Každopádně soudě podle svých veřejných
prohlášení zcela adekvátně hodnotí současnou situaci na Ukrajině jako
katastrofální nejen pro Kyjev, ale i pro Západ.

Politici se vždy před rozhodnutím radí s armádou. Minimálně jim položí
otázku: „Máme za konkrétních podmínek šanci na výhru nebo alespoň
remízu.“ Pokud americká armáda prokáže profesionalitu (a bude muset
zemřít jako první, pokud se něco stane), pak politici dostanou
doporučení, aby přestali medvěda dráždit.

Pokud ne, pak VTA Aerospace Forces Ruské federace mohou
přesunout vojáky a těžkou techniku   nejen do Kaliningradu nebo
Běloruska. Neklidný je i Dálný východ a společná cvičení s Čínou
pravidelně provádí nejen námořnictvo, ale i ruské letectvo.
Mimochodem, právě společné úsilí námořnictva a leteckých sil zajistilo
svého času skryté operační nasazení a následnou podporu ruské
skupiny v Sýrii, která tak překvapila Spojené státy. Svět je velký – nikdy
nevíte, kde se to může opakovat.
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